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To Permanent Representatives of the 
Member States of the European Union 

Your Excellency, 

Following the conclusions of the Foreign Affairs Council on 29 January, and the 
European Council conclusions of 19-20 March, which called on the EU to step up its 
strategic communication activities in the neighbourhood, the High Representative is in 
the process of establishing a dedicated team of experts, to be based within the Strategic 
Communications Division of the EEAS, focused specifically on Russia/ Eastern 
Partnership related communications. 

The team will draw on existing resources within the EEAS and institutions. However, I 
am pleased to inform you that we are also seeking applications from interested Member 
States for a number of "cost-free" national experts (SNEs), to ensure that we have the 
necessary skills and expertise to effectively address this challenge. 

Under the existing rules, namely Decision of the High Representative of 04.02.2014, the 
financial package for "cost free secondment" provides for coverage by the EEAS of all 
expenses related to missions as well as the use of the existing infrastructure at the EEAS 
Headquarters. In turn. Member States will be responsible for salary and all related 
expatriation allowances or any other costs, including removal, installation or others. 
SNEs will remain employed by their national administration and they will be covered by 
the national social security scheme. These conditions will apply throughout the foreseen 
secondment period. 

Attached to this letter please find a general outline of the job description that we envisage 
for members of the team. The concrete job description for each position will be further 
specified as we put the various resources in place, and in accordance with the gaps that 
we identify. However, we are in particular seeking candidates who would fit one or more 
of the following categories: communication/public information specialists; 
Russia/Eastern neighbourhood analysts; technical experts in social media, online 
communication and infographies and; Russian language speakers. 
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The SNEs will work to a team leader, under the direct supervision of the EEAS Head of 
Division of Strategic Communications, and will be called on to work directly with 
relevant colleagues in Headquarters and the EU Delegations. Following the EEAS 
practice and legal framework, the SNEs will be considered as fixll staff members of the 

I would be obliged if you could forward the enclosed profile to the relevant sections 
within your administration in order to generate adequate applications. Applications 
should be sent by your Permanent Representation by e-mail to: 
EEAS-MDR-C3-SNE-HO-OTHERS@,eeas.europa.eu 

Candidates shall draft their CV in English or in French in a PDF or Word version, 
following the European CV form which can be found at the following internet address: 
httn:eiiropass.cedeton.europa.eueTŁ-'documcnts; curriculum-vitac 

Only applications received in the above-mentioned format by 17 April 2015 at 12.00hrs 
will be considered for this call for applications. 

Applications will be examined by the EEAS which will organise selection interviews 
during the course of April/May 2015. 

1 would like to invite you to draw the attention of the various relevant Ministries and 
services in respect of the treatment of personal data and inform them that the EEAS on its 
side implements data protection rales according to Council Regulation (EC) n0 45/2001. 

I take this opportunity to thank you very much for your cooperation and I look forward to 
a rapid deployment of these experts as an important contribution to EU efforts in the fight 
against terrorism and radicalisation. 

EEAS. 

Yours faithfully, 
/ 

PATRICK CHII 

Enclosures: 
- Vacancy Notice 
- Job description 
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Bruxelles, le 20 -03" 2015 
EEAS.MDR.C3/AM/Ares(2ôl 5) 

Aux Représentants permanents des 
Etats membres auprès de l'Union 
européenne 

Monsieur l'Ambassadeur, 

Suite aux conclusions du Conseil des Affaires étrangères du 29 janvier et du Conseil 
européen des 19-20 mars, qui ont appelé l'UE à intensifier ses activités de communication 
stratégique dans le voisinage, la Haute Représentante met en place une équipe d'experts, 
qui sera détachée au sein de la Division de la Communication stratégique du SEAE et qui 
se concentrera sur les communications concernant le dossier Russie/Partenariat Oriental. 

L'équipe s'appuiera sur les ressources existantes au sein du SEAE et des institutions. 
Toutefois, nous avons le plaisir de vous informer que nous cherchons également des 
candidatures en provenance des États membres pour des experts nationaux "sans frais" 
(END), et ceci afin de bénéficier des compétences et l'expertise nécessaires pour nous 
attaquer efficacement à ce défi. 

Dans le cadre des règles existantes, plus particulièrement de la décision de la Haute 
représentante du 04/02/2014, le paquet financier du "détachement sans frais" prévoit le 
remboursement des missions éventuelles ainsi que l'utilisation des infrastructures 
existantes au siège du SEAE. De leur côté, les États membres continuent à verser la 
rémunération des experts ainsi que les indemnités d'expatriation ou autres coûts Hés au 
détachement, y inclus le déménagement, l'installation, etc. Les experts restent employés 
par leur administration nationale et sont couverts par le système national de sécurité 
sociale. Ces conditions s'appliqueront pendant toute la période de détachement. 

Vous trouverez, ci-joint, une description générale de poste. Le contenu spécifique pour 
chaque poste sera précisé ultérieurement en fonction de la mise en place des différentes 
ressources par rapport aux besoins que nous identifierons. Plus particulièrement, nous 
sommes à la recherche de candidats dans les domaines suivants : spécialistes de la 
communication et de l'information au public; analystes concernant le dossier 
Russie/Partenariat Oriental; experts techniques dans les médias sociaux, la 
communication et l'infographie en ligne. La connaissance du russe est requise. 
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Les END travailleront pour un chef d'équipe, sous la supervision directe du Chef de 
Division de la "Communication stratégique" du SEAE. Ils seront appelés à travailler 
directement avec les collègues concernés au Siège et dans les délégations de l'UE. 
Suivant la pratique du SEAE et le cadre légal, ils seront considérés comme membres du 
personnel du SEAE. 

Les Représentations permanentes sont priées d'envoyer les candidatures exclusivement 
par e-mail à EEAS-MDR-C3-SNE-HQ-OTHERS@eeas.europa.cu. 

Les candidats doivent rédiger un CV en anglais ou français, en format PDF ou Word, 
selon le modèle européen qu'ils pourront trouver à l'adresse suivante : 
http:/'/europass.cedefop.europa,eu/tr/'documents/cumculum-vitae· 

Seules les candidatures reçues pour le 17 avril 2015 à 12hö0 seront traitées et 
considérées dans le cadre de cet avis de vacance. 

Ces candidatures seront examinées par mes services» qui organiseront dans le courant 
d'avril/mai 2015 des panels d'entretiens de sélection pour chacun desdits postes en vue de 
leur pourvoi dans les meilleurs délais. 

le voudrais vous demander d'attirer ľ attention des différents Ministères et services 
concernés sur le respect des règles de protection des données à caractère personnel et les 
informer que ľ EEAS de son côté met en oeuvre les dispositions du Règlement (EC) 

Je vous remercie de votre collaboration et vous prie de croire. Monsieur l'Ambassadeur, à 
l'assurance de ma haute considération. 

45/2001. 

/ 

PATRICK CHILD 

Annexes: 

- Publication de poste 
— Description de poste 

2 

mailto:EEAS-MDR-C3-SNE-HQ-OTHERS@eeas.europa.cu

